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NOVINY ZDARMA

Úspěšná řešení předpokládají místní znalosti a zkušenosti
Rozhovor se starostou Krupky Zdeňkem Matoušem, kandidátem do Poslanecké sněmovny ČR. 

Pane starosto, jaké jsou vaše zkušenosti  
s rozvojem cestovního ruchu u vás v Krupce?

S cestovním ruchem a vytvářením vhod-
ných podmínek pro jeho rozvoj mám, troufnu 
si říci, bohaté lokální zkušenosti. Podkrušno-
horské historické hornické město Krupka, je-
hož jsem již druhé volební období starostou, 
kandiduje jako součást česko-německé no-
minace „Hornická kulturní krajina Krušnoho-
ří/Erzgebirge“ na prestižní světový seznam 
UNESCO. O zápisu Krušných hor a jeho vybra-
ných hornických památek na obou stranách 
státní hranice by příslušné orgány UNESCO 
měly rozhodnout v roce 2018 či 2019. Bez 
ohledu na úspěch či neúspěch světové no-
minace se snažíme o kontinuální péči o pa-
mátky a rozvoj cestovního ruchu v našem 
městě. 
Můžete být konkrétnější?

Realizujeme projekty, které nám pomá-
hají rozvinout potenciál cestovního ruchu. 
Spolu s dalšími partnery jsme součástí česko-
-německého projektu ArchaeoMontan, který 
mapuje krušnohorskou historii středověkého 
dobývání nerostů. V rámci tohoto projektu 
realizujeme výstavbu turistického, informač-
ního, společenského a vzdělávacího centra  
v samotném srdci naší krupské městské pa-
mátkové zóny v Husitské ulici. Počítáme se 
tím, že tento multifunkční objekt bude slav-
nostně otevřen a předán veřejnosti do uží-
vání v lednu 2018. Součástí projektu Archa-
eoMontan byla také výstavba dvou okruhů 

naučné stezky „Po stopách horníků“. Oba 
okruhy jsou již dokončené a vedou z Krupky 
až na Komáří vížku, kde jsou napojeny na dal-
ší část stezky v Německu. Pro turisty bylo také 
vystavěno dřevěné odpočívadlo u kaple  
sv. Wolfganga na samém hřebeni Krušných 
hor nad Krupkou. Drtivá většina nákladů ce-
lého projektu je financována Evropskou unií 
z Evropského fondu pro regionální rozvoj, 
menší část pak z rozpočtu České republiky 
a z prostředků jednotlivých spolupracujících 
subjektů.
Lze tedy říci, že v Krupce skutečně spolupra-
cujete na mezinárodní úrovni. Můžete ještě 
říci další zajímavosti týkající se rozvoje ces-
tovního ruchu?

To je jen malý výčet aktivit, které v Krup-
ce děláme pro rozvoj cestovního ruchu. 
Mohl bych doplnit ještě další, jako je např. 
provozování lanovky z Krupky na Komáří víž-
ku, předloňské otevření Hasičského muzea 
Krupka nebo účast na turistických veletrzích 
a výstavách. Samozřejmou činností je pak 
spolupráce s podnikatelskými subjekty, kte-
ré chtějí v katastru Krupky rozvinout v oblasti 
cestovního ruchu své aktivity. Domnívám se, 
že to je jeden z úkolů měst či vůbec samo-
správ vytvářet vhodné podmínky pro rozvoj, 
a nikoliv přejímání činností a aktivit, které ná-
ležejí podnikatelům.
Jak vidíte rozvoj cestovního ruchu v Ústec-
kém kraji?

Jsem přesvědčen, že úspěšná řešení pro-
jektů velkého rozsahu předpokládají místní 
znalosti a zkušenosti. Ústecký kraj má turistům 
co nabídnout. Na svém území má národní 
park České Švýcarsko, chráněnou krajin-
nou oblast České středohoří a samozřejmě 
Krušné hory, které mají potenciál pro milov-
níky letních i zimních volnočasových aktivit. 
Nesmíme však zapomenout na spolupráci 
s jednotlivými městy, jejichž jádra nejednou 
tvoří městské památkové zóny či rezervace.  
V Ústeckém kraji působí 4 destinační agen-
tury. Myslím, že je důležité jednotlivé činnosti 
propojovat, např. prostřednictvím rezervač-
ních a informačních systémů. Je nutné zlepšit 

navigační systémy silnic vedoucí k jednotli-
vým turistickým cílům. Podporuji rozvoj udržo-
vání o běžkařských tratí nebo další výstavbu 
cyklostezek. Musíme také zvážit další podpo-
ru technických zajímavostí, jako je např. lo-
kální vlaková dráha na Moldavu v Krušných 
horách. Jde také o to neustále zdokonalovat 
sezónní dopravní obslužnost turisticky zajíma-
vých a vytížených míst.
A co spolupráce se sousedními kraji?

Na to nesmíme zapomínat a ani na ko-
operaci s německým Saskem. Hranice již 
dávno nejsou překážkou pro rozvoj cestov-
ního ruchu a v Krupce jsme toho důkazem. 
Jde o to nejen vytvářet podmínky a budo-
vat infrastrukturu, ale také vhodně, účelně  
a kontinuálně náš kraj propagovat. Jde také 

o využití moderních technologií, a to přímo  
v přírodním či městském terénu. Mám na 
mysli např. natáčení současných i histo-
rických zajímavostí o jednotlivých místech  
a prostřednictvím QR kódů následná okamži-
tá možnost přehrání v mobilních telefonech. 
Tak bych mohl dále pokračovat. 
Co byste řekl zájemcům o návštěvu Ústec-
kého kraje?

Ústecký kraj již dávno není pouze krajem 
elektráren a uhelných dolů, ale místem, kde 
stojí za to žít. Každý, kdo má rád přírodu, his-
torii, technické zajímavosti či historická jádra 
měst nemusí váhat a náš kraj navštívit. Celý 
Ústecký kraj a samozřejmě i Krupka své ná-
vštěvníky srdečně přivítá. ■

www.fontanateplice.cz                   www.facebook.com/FontanaTeplice

PROMĚNY
HVĚZDÁRNY TEPLICE

VÝSTAVA   1. 10. - 1. 11.
FOTOGRAFIE HVĚZDÁRNY OD JEJÍ VÝSTAVBY 

Z 60. LET 20. STOLETÍ AŽ DO SOUČASNOSTI 

HISTORICKÉ DALEKOHLEDY A DALŠÍ ZAJÍMAVÉ PŘEDMĚTY

VYSTAVENÉ MODELY RAKET ODDÍLU RMK KRUPKA

S Fontánou v říjnu ke hvězdám
Po celý říjen se můžete přijít do Nákupního centra Fontána Teplice podívat 
na ojedinělou výstavu o proměnách teplické hvězdárny. Součástí výstavy 
bude několik desítek fotografií, které proměny mapují, chybět nebudou ani 
dalekohledy a další unikátní předměty. 

Na své si přijdou i milovníci raket. „Jsme 
rádi, že jsme se domluvili na výstavě modelů 
s Raketomodelářským klubem z Krupky, který 
přiváží modely raket, některé z nich dosahují 
i výšky dvou metrů,“ říká za NC Fontána Tep-
lice Karel Schön.  Výstava „Proměny teplické 
hvězdárny“ vám na 16 panelech představí  
v mnoha případech zcela exkluzivní fotogra-
fie. „Ukážeme vám Písečný vrch z období 
prvohor a druhohor, chybět nebudou his-
torické pohlednice, které ukáží hvězdárnu 
a později postavené planetárium z různých 
období existence těchto zařízení. Nechybí 

ani fotografie skalního jezírka, které bylo ještě 
v 70. letech minulého století využíváno jako 
přírodní koupaliště,“ říká Schön. 

Velká část výstavy bude věnována sa-
motnému budování hvězdárny. Málokdo si 
dnes již pamatuje, že výstavba hvězdárny 
probíhala v rámci tzv. akce Z. Nemohou chy-
bět také fotografie, které mapují dopravu 
kopule na hvězdárnu z teplických strojíren 
Tesas. „Kvůli obtížnosti dopravy ji bylo nut-
no rozdělit na dvě poloviny, což mělo řadu 
let poté neblahý vliv na její funkčnost,“ říká  
           Pokračování na str. 3 



KRÁTKÉ ZPRÁVYNemocnice Krajské zdravotní nabízejí sestrám stabilní  
a perspektivní zaměstnání
Pracovat v nemocnicích Krajské zdravotní, a. s., znamená pracovat pro jednoho z největších zaměst-
navatelů v regionu. V nemocnicích v Děčíně, Ústí nad Labem, Teplicích, Mostě a Chomutově, které 
do této společnosti patří, pomáhá pacientům přibližně dva a půl tisíce sester a zdravotnických asis-
tentů. Všechny nemocnice mají v současné době volná místa sester a to jak v ambulancích, tak na 
lůžkových odděleních. Právě velikost nemocnic, různorodost jednotlivých oddělení, co se týče provo-
zu a rozsahu poskytované zdravotní péče, znamená, že uplatnění v Krajské zdravotní, a. s., může najít 
v podstatě každá kvalifikovaná sestra nebo zdravotnický asistent, kteří mají o práci zájem. 

Krajská zdravotní, a. s., se snaží  
v rámci daných možností přistupovat 
k potřebám svých zaměstnanců pruž-
ně a vycházet jim vstříc v mnoha smě-
rech.  Běžné jsou například zkrácené 
úvazky, které využívají například sestry, 

které se vrací po rodičovské dovolené 
nebo bezproblémový přechod mezi 
odděleními či nemocnicemi, pokud to 
vyžaduje například rodinná situace za-
městnance.  

Zkrácené úvazky nebo různé formy 
pracovních dohod využívají i zdravotní 
sestry, které pracují na částečný úvazek 
v privátních ambulancích a mají zájem 
si v nemocnicích Krajské zdravotní, a. s., 
přivydělat nebo udržet erudici.

Velkou výhodou práce pro Krajskou 
zdravotní, a. s., z pohledu zdravotních 
sester je pak určitě silná podpora jejich 
dalšího odborného vzdělávání. Společ-
nost podporuje jak studium při zaměst-
nání, tak i specializační a celoživotní 
vzdělávání, které zaměstnancům plně 

hradí. 
Důležitým faktorem, kvůli kterému 

do nemocnic Krajské zdravotní, a. s., 
přechází řada zdravotních sester, je pak 
její stabilita a schopnost dostát svým 
závazkům vůči zaměstnancům.  Jistota 
pravidelné a jasně dané odměny za 
náročnou a odpovědnou práci, je spolu 
s pravidelným navyšování mezd - na-
posledy k němu došlo v lednu letošního 
roku, a odměnami vyplácenými díky 
dobrým hospodářským výsledkům v po-
sledních letech, velkou výhodou, kterou 
sestrám Krajská zdravotní, a. s., nabízí.

Bližší informace o pracovních nabíd-
kách v nemocnicích Krajské zdravotní, 
a. s., najdete na webu www.kzcr.eu 
nebo na telefonním čísle 477 117 950. ■

Problém s nedostatekem řidičů vyřešen
Teplická MHD si řadu měsíců stěžuje na nedostatek řidičů, 
avšak tento problém bude v brzké době vyřešen. Od 20. 
října se tepličtí cestující mohou těšit na převratnou techno-
logii v automatizované dopravě bez řidičů! Ta zcela na-
hradí lidskou obsluhu a tím zpříjemní požitek z jizdy. Městská 
hromadná doprava v Teplicích se tak stane rychlejší, po-
hodlnější a zejména bezpečnější. Nyní můžeme prozradit, 
že se systém v roce 2025 rozšíří o plánovanou nadzemní 
dráhu. 

Dary pro hasiče od Ústeckého kraje    
Jednotky sboru dobrovolných hasičů obcí a Krajské sdru-
žení hasičů Čech, Moravy a Slezska převzaly od Ústecké-
ho kraje technické vybavení v celkové hodnotě téměř 7,5 
milionu korun. Stalo se tak u příležitosti finále hasičských 
soutěží „TOHATSU FIRE CUP 2017“ a „STIMAX CUP 2017“  
v Děčíně. Záštitu nad finále soutěží převzal hejtman Ústec-
kého kraje Oldřich Bubeníček, který se osobně předání 
darů zástupcům obcí zúčastnil. 

Nové webové stránky města Bílina   
Město Bílina má nové oficiální webové stránky. Nový web 
se prezentuje modernějším vzhledem, který by měl usnad-
nit hledání informací. Přibyly také nové funkce, například 
mapa všech institucí ve městě. Další funkce budou časem 
přibývat.   

Dny archeologie budou v říjnu v Teplicích  
V sobotu 14. října od 10 do 15 hodin proběhnou na vnitřním 
nádvoří teplického zámku Mezinárodní dny archeologie.  
Vrhneme se do nejstarších časů pra pra pra pravěkých kul-
tur, kdy bylo možné spatřit živého dinosaura. Na den plný 
zábavy a poučení Vás zve archeologické oddělení Regio-
nálního muzea Teplice.

O autismu s autistou v knihovně v Teplicích  
Přijďte si 11. října od 18 hodin poslechnout povídání o tom, 
jaký je život s autismem. Antonín Uhrík bude hovořit o svých 
zkušenostech, a poskytne tak vhled do problematiky, která 
se stává známější a aktuálnější pro stále větší část společ-
nosti. 

Duchcov vyhrál první místo      
Anketa „Informační centrum roku 2017“, jejímž vyhlašova-
telem je Asociace turistických informačních center ČR je 
u svého konce. Celkem bylo ve čtrnácti krajích České re-
publiky přiděleno certifikovaným turistickým informačním 
centrům 18 400 hlasů. Hlasující posuzovali práci informač-
ních center jak po stránce laické, tak po stránce odborné. 
Výsledek zobrazuje vnímání informačního centra veřejnos-
tí, tzn. zejména kvalitu odvedených služeb a komunikační 
schopnosti pracovníků informačního centra. V Ústeckém 
kraji se na 1. místě umístilo Městské informační centrum Du-
chcov.   

Turistický vláček Humboldt & FK Teplice 
Turistické centrum VisitTeplice a FK Teplice pro Vás připra-
vili dvě mimořádné jízdy turistickým vláčkem Humboldt po 
teplických parcích komentované průvodcem a následně 
poutavou exkurzi do zákulisí fotbalového stadionu FK Tepli-
ce. Máte unikátní možnost prohlédnout si místa určená pro 
přední hráče českého fotbalu a zažít malou ochutnávku 
slávy fotbalového klubu založeného již v roce 1945. Projdě-
te si síň slávy, tiskové centrum, kabiny A mužstva, VIP zónu 
a následně i hrací plochu stadionu. Bude pro Vás otevřen 
i FAN SHOP. Zveme Vás ve středu 11. října 2017 v 14,00 hod 
a v 15,00 hod z nástupního místa turistického vláčku Hum-
boldt. Délka jedné jízdy a exkurze trvá cca 1 hodinu, cena 
50 Kč/osoba. 
Dalibor Janda v Krušnohorském divadle 
Několikanásobný zlatý slavík Dalibor Janda vystoupí 18. říj-
na v Krušnohorském divadle v Teplicích za doprovodu sku-
piny Prototyp s hostem Jiřinou Annou Jandovou. Diváci se 
můžou těšit na výběr těch největších hitů, kterými dodnes 
jsou Oheň, voda, vítr, Kde jsi, Hurikán, Kaskadér, Hráli jsme 
kličkovanou, Padá hvězda, Snad jsem si jí měl všímat víc 
nebo Všechno na Mars.

Utrácení povoleno ve Fontáně pobavilo 
V polovině září proběhla akce s názvem Utrácení povo-
leno. Nákupní slevová horečka dostala zelenou a ještě 
každý z návštěvníků mohl vidět skvělou show. Své umění 
předvedl oddíl Basta Cheerleaders Teplice a nechyběl ani 
zpěv. O ten se postaral účastník populární soutěže Super-
star Michal Šeps. Pro menší návštěvníky bylo připraveno 
exhibiční vystoupení pejska Lukase a pro ty větší mód-
ní přehlídka. Představily se obchody a značky Weekend 
MaxMara, Twin-set, Liu-Jo, Nordblanc, Bossini, Bushman, 
Benetton a k vidění byly i skvělé boty z obchodu John Gar-
field.   
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Dva zdevastované domy půjdou v Teplicích k zemi 

V červnovém vydání novin Fontána 
jsem upozornil, že v měsíci září dojde  
k několika významným činům a rozhod-
nutím, která budou mít význam pro vět-
šinu obyvatel našeho města. 25. srpna 
2017 schválila Rada města investiční 
záměr o provedení zkušebních vrtů 
kolem Aquacentra. Cílem je možnost  
v budoucnu získání vlastní termální 
vody, která by se beze zbytku zužitko-
vala v provozu zcela rekonstruovaného 
Aquacentra. Jelikož se voda musí nyní 
pro provoz nakupovat, snížilo by to vel-
mi významně budoucí provozní nákla-
dy.

15. září proběhlo zasedání Zastupi-
telstva Statutárního města Teplice. Jis-
tě stojí za zmínku, že byla předložena  
a schválena „Obecně závazná vyhláš-
ka, kterou se stanoví systém shromažďo-
vání, sběru, přepravy, třídění, využívání 
a odstraňování komunálních odpadů  
a nakládání se stavebním odpadem“.  
S okamžitou platností po schválení. Dále 
byla na tomto jednání schválena mimo-
řádná neinvestiční dotace pro žadate-
le FK Teplice a.s., na podporu činnosti  
a chodu mládežnických družstev v roce 
2017 ve výši 602 836 Kč z rozpočtových 
prostředků města.

22. září zasedala a jednala Rada 
města Teplice na své řádném jednání. 
Ze zhruba šedesáti bodů jednání vybí-
rám to, z mého pohledu pro občana 
nejdůležitější.  Byla schválena mimořád-
ná rozpočtová položka, více než 1 mili-
on Kč pro následující účel. Budou zbou-
rány na náklady města dva opuštěné 
a zdevastované řadové domy, dosud  
v soukromém držení na adrese U plo-
várny č. p. 10 a 12.“ Je to na konečné 
stanici trolejbusu v Zemské ulici v Trnova-
nech. Město tak pokračuje ve strategii 
likvidace opuštěných objektů v soukro-
mém držení, kde již není žádná reálná 
naděje, že dojde ke zlepšení současné-
ho havarijního stavu. Je to nastoupená 
cesta, prvním příkladem bylo zbourání 
a likvidace bývalého železničního učili-
ště, rovněž v Trnovanech u Kauflandu. 
Je to prevence v odstraňování objektů, 
kde se zdržují často osoby, které naru-

šují pořádek a klidné občanské soužití.  
V úředním jednání je také odstraně-
ní „Imperátoru“ v Trnovanech. I zde je 
město připraveno na své náklady stav-
bu odstranit, ale zde ještě nejsou vyříze-
ny veškeré nutné věcné a právní forma-
lity. Tohoto objektu je mi lidsky velmi líto, 
ale zřejmě nebude jiné cesty.

Dalším významným bodem jednání 
bylo schválení objednávky na dodání 
5ks nízkopodlažních dvounápravových 
trolejbusů s alternativním pohonem. 

Dodavatelem a zhotovitelem zároveň, 
bude vítěz otevřeného výběrového říze-
ní. Je to firma Škoda  Elektric a.s. Jedná 
se o hybridní stroje s  alternativním ba-
teriovým pohonem. Pro laiky, dojedou 
i tam, kam již nevedou troleje. Město 
je zaplatí z vlastních finančních zdrojů, 
bez dotací a fyzicky k dispozici budou 
na jaře 2018. Výroba takových strojů je 
náročná, výrobce je samozřejmě nemá 
na skladě. Stanou se majetkem města.

Velmi důležitým bodem jednání 
bylo schválení strategie pro vypsání 
otevřeného výběrového řízení na zho-
tovitele nového Územního plánu města 
Teplice. Jelikož se jedná o budoucí tvor-
bu zásadního dokumentu pro město  
a občany, vrátím se k tomuto tématu  
v některém budoucím vydání Fontány.

Závěrem k těm ještě radostnějším 
informacím!

23. 9. 2017 v 14.00 hodin byl slavnost-
ně předán do užívání veřejnosti nově 
zbudovaný sportovní areál v prostorách 
bývalého „Angeru“. Jedná se o moder-
ní rampu pro „skejťáky“ a novou in-line 
dráhu pro bruslaře. Areál bude ještě 
průběžně zkvalitňován, ale ke sportová-
ní bude sloužit okamžitě dnem otevření.

A závěrem to nejlepší. Je podepsá-
na smlouva s dodavatelem stavby nové 
zimní haly. Bude to stavba ve dvou úrov-
ních terénu, víceúčelová, s patřičným 
technickým i sociálním zázemím. Jedná 
se o stavbu za více než 200 milionů Kč.  
Dne 2. října 2017 bude slavnostně na 
Stínadlech uložen a poklepán základní 
kámen a nic již nebude bránit výstavbě. 
Dodání díla od začátku stavby, je uva-
žováno dle smlouvy v časovém rozměru 
šestnácti měsíců, dílo tedy bude pře-
dáno městu a veřejnosti na jaře 2019. 
Kdyby to bylo náhodou dříve, vůbec 
bych se nezlobil, ale stejně mám radost.                                                                                                      
■                   Josef Benda

Závod v Dubí se pyšní novou sklářskou vanou
Nejmodernější technologie, hlavně zbrusu novou vanu na tavení skla, uvedla do provozu v závodu 
v Dubí na Teplicku americká společnost O-I Manufacturing (Owens-Illinois, Inc.). Má zlepšit a hlavně 
zrychlit výrobu čirých lahví a sklenic, kterých se ve zdejším závodě vyrobí 600 tisíc kusů denně.

Investice do nové technologie přišla 
téměř na 30 milionů eur. U příležitosti do-

končení této nákladné investice (trvala 
tři měsíce) se v areálu sklárny uskutečni-
lo setkání zástupců firmy a vrcholného 
managementu se starostou města Dubí 
Petrem Pípalem či krajským radním pro 
investice a majetek Ladislavem Drlým.  

„Firmy z regionu, které udržují tra-
diční výrobu - papírna ve Štětí, chemic-
ký závod v Ústí nad Labem či sklárna  
v Dubí - do výroby investují nemalé fi-
nanční prostředky a předpokládá se, 
že ji zachovají i pro další generace. Na 
nás představitelích kraje je, abychom 
jim k tomu vytvářeli podmínky; například 

krajskými pozemními komunikacemi  
s fungující dopravní obslužností, krajský-
mi školami vychovávajícími kvalifikova-
né zaměstnance či fungujícím zdravot-
nictvím i sociálními službami pro ty, kteří 
již mají odpracováno,“ uvedl Drlý.

V závodech O-I v ČR se ročně vyro-
bí přes 206 milionů lahví (cca 62 500 tun 
skla), které je potom dodáváno přede-
vším na český a německý trh. Společ-
nost O-I je největším výrobcem skleně-
ných obalů na světě. V závodě v Dubí 
pracuje 140 zaměstnanců. ■
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Skupina JTH slavnostně zahájila demolici kasáren v Bílině 

„Náš projekt počítá s právě zahájenou 
demolicí stávajících objektů, vyrovnáním 

terénu a výstavbou dvou samostatných bu-
dov. Ty budou sloužit především jako skla-

dové a administrativní části a zázemím pro 
zaměstnance. Záměr je orientovaný na skla-
dové plochy, což nezvýší hluk ani prašnost  
v okolí. Zásobování skladových hal bude pro-
bíhat zevnitř areálu na vlastním zásobovacím 
dvoře. Přístupy do areálu budou dva. Hlavní 
vjezd a výjezd bude ve východní části z ulice 
Radovesická a bude sloužit především pro 
nákladní dopravu a jako příjezdová komuni-
kace do přilehlého areálu sběrného dvora. 
Druhý vjezd a výjezd bude z ulice Teplická. 
Podle našich zkušeností toto řešení považuje-
me za nutné a bezpečné z hlediska provo-
zu areálu. Vzniknou zde potřebné parkova-
cí plochy pro osobní vozidla zaměstnanců 
a odstavné plochy pro zásobování. Areál 
bude oplocený a hlídaný,“ řekl generální ře-
ditel skupiny JTH Jaroslav Třešňák. 

Výstavba skladových hal počítá s vytvo-
řením minimálně 50 nových pracovních míst. 
„Preferovat budeme zaměstnance z Bíliny 
a okolí. Kromě administrativních pracovníků 
bude velká poptávka po takových profesích 
jako vrátný, manipulační dělníci, řidiči a ob-
sluha vysokozdvižných vozíků, údržbáři, baliči 
atd,“ uvedl mluvčí skupiny JTH Karel Schön.

Vybudováním skladových hal vzniknou  
i další pracovní místa ve firmách, které budou 
zajišťovat  servis a obsluhu zařízení v areálu. 
„Přednost budeme dávat opět lokálním fir-
mám z okolí ,“ dodal Schön. 

K provedení demolice objektů bývalých 
kasáren Bílina byla vybrána společnost Auto-
makar. Automakar je ryze česká společnost  
s dlouholetou tradicí, která se specializuje na 
demolice objektů a recyklace stavební suti. 
Sídlo firmy naleznete v Sokolově, pobočky 
pak v Mostě, v Praze a v Plzni. „Spolu se sest-
erskou společností Půjčovna Marent disponu-
jeme vlastní stavební a demoliční technikou 
postavenou převážně na špičkových strojích 
firmy Caterpillar, v oblasti drticí a třídicí tech-
niky pak na výrobcích Mc. Closkey. Naše 
flotila zahrnuje více než 160 strojů, mezi nimi 
např. unikátním demoličním bagrem Cat 350 
s výškovým dosahem 25 m. K největším ak-
cím uskutečněným v posledních letech patří 
např. demolice areálu bývalých Uranových 
dolů ve Stráži pod Ralskem, kotelny ve sta-
rém areálu SONP v Kladně, či areálu firmy 
Skanska v Praze 5. Nesmíme zapomenout 
ani na demolici zimního stadionu v Teplicích, 
prováděnou rovněž pro společnost Dopravní 
a zemní stavby Teplice,“ říká výkonný ředitel 
společnosti Automakar Zdeněk Řešátko. ■

Společnost JTH Idea a.s. v pátek 29. září 2017 zahájila demolici kasáren v Bílině. Slavnostního zahájení demolice 
objektu se zúčastnili generální ředitel skupiny JTH Jaroslav Třešňák, starosta města Bíliny a hejtman Ústeckého kraje 
Oldřich Bubeníček, místostarostka města Bíliny Zuzana Bařtipánová  a další významní hosté. 

ředitel teplické hvězdárny Zdeněk Mo-
ravec.   

Výstava se bude věnovat jak původní-
mu, tak i současnému vybavení. „Zapome-
nout ale nemůžeme ani na mostecké pla-
netárium a samozřejmě naše teplické. 

P l a n e -
tárium bylo 
v Teplicích 
o t e v ř e n o  
v roce 1995. 
Nachází se 
v soused-
ství školy  
v Koperní-
kově ulici  
a pomo-
cí přístro-
je ZKP-2  
a dopro-
v o d n ý c h 
technologií 
seznamuje 

návštěvníky s aktuálním děním na obloze  
a s novými poznatky z astronomie. Přednáš-
ky v planetáriu vhodně doplňují školní výuku 
na základních i středních školách,“ dodá-
vá Moravec. „Více už však neprozradíme, 
přijďte se sami podívat, co vše zajímavého 
se ve hvězdárně stalo a také se dozvíte vše 
o aktuálních proměnách teplické hvězdár-
ny. V roce 2018 se návštěvníci dočkají zcela 
nových prostor.   

V červenci 2017 byla díky podpoře zři-
zovatele, kterým je Ústecký kraj, zahájena 
největší přestavba hvězdárny za dobu její 
existence. Byla odstraněna celá hlavní bu-
dova spojující obě kopule. Rovněž ochozy 
kopulí projdou zásadní přestavbou. Výraz-
ně se zvětší půdorys a celkový objem bu-
dovy, silueta nové hvězdárny však zůstane 
podobná své předchůdkyni, neboť obě 
kopule budou zachovány a budou stále 
hvězdárně dominovat. 

Součástí výstavu bude i expozice 
Raketomodelářského oddílu Krupka.  
„V našem klubu se po celá léta pracuje  
s mládeží. Mezi první žáky pod vedením Ru-
dolfa Zycha a Josefa Jireše patřili dnešní re-
prezentanti ČR v raketovém modelářství – 
Zdeněk Kolář, Bedřich Pavka a Pavel Broný. 
Během čtyřicetipěti let získali žáci a dospělí 
nesčetně titulů okresních a krajských pře-
borníků, vybojovali tituly Mistrů ČSR, ČSSR, 
ČSFR, ale největších úspěchů dosahují od 
vzniku samostatné České republiky. V na-
šem klubu máme nyní držitele titulů Mistr 
ČR, absolutní mistr ČR, ale i Mistry Evropy  
a světa v raketovém modelářství v senio-
rech i v juniorech,“ říká za krupské raketo-
modeláře Bedřich Pavka. ■

pokračování ze str. 1

Skupina JTH získala významné ocenění
Skupina JTH získala i pro rok 2017 v rámci hodnocení Czech Top 100 
skóringové ocenění Czech Stability Award a zařadila se tak mezi nej-
stabilnější firmy v České republice.

„Uznávaného ocenění si velice váží-
me. Ukazuje důvěryhodnost společnosti  
a jsme mile potěšeni, že naším profesi-
onálním přístupem jsme dokázali uspět 
a získat toto ocenění,“ uvedl Jaroslav 
Třešňák.

Hodnocení Czech Stability Award vy-
hlašuje společnost Bisnode ve spolupráci 
se Sdružením Czech Top 100. Výsledky 
hodnocení jednotlivých společností jsou 
každoročně vyhlašovány v rámci žebříčku 
Czech Top 100 v kategorii „Nejstabilnější 
firma roku“.  Ocenění formou certifikátu 

Czech Stability Award výrazně zvyšuje dů-
věryhodnost a poskytuje nezávislý pohled 
na finanční a nefinanční bonitu firmy. 
„Vyhodnocují se desítky proměnných, 
včetně historických událostí, model hod-
notí nejen firmu samotnou, ale zvažuje 
také její okolí, napojené subjekty, odvětví, 
region, aktuální kondici ekonomiky, pra-
cuje s makroekonomickou komponentou 
a zohledňuje hodnocení subjektů bez do-
stupných účetních závěrek,“ uvedl Jan 
Zářecký za společnost Bisnode. ■

Ceny Ústeckého kraje předány 
Součástí 1. Sociálního fóra Ústeckého kraje konaného dne 25. září bylo i slav-
nostní vyhlášení výsledků 3. ročníku Ceny Ústeckého kraje za společenskou od-
povědnost. Ceny vítězům v jednotlivých kategoriích předal hejtman Ústecké-
ho kraje Oldřich Bubeníček a jeho 1. náměstek Martin Klika.

„Společenskou odpovědnost organiza-
cí a firem si představuji jako slušné, čestné  
a vstřícné chování subjektů vůči svým zaměst-
nancům, vůči životnímu prostředí, vůči svým 
klientům a vůči okolní komunitě. Cením si 
toho, že do tohoto ročníku soutěže se přihlási-
lo třicet dva subjektů, což je více než v před-
chozích letech, a všem oceněným upřímně 
blahopřeji a jejich práce si vážím,“ řekl při 
předávání cen hejtman Oldřich Bubeníček. 
Soutěž probíhá pod garancí Rady kvality ČR, 

hodnocení subjektů a vyhlášení výsledků se 
zúčastnil její čestný předseda Zdeněk Vorlí-
ček. Ceny obdrželi v jednotlivých kategoriích:  
Podnikatelský sektor do 250 zaměstnanců:  
1. místo – Hennlich s.r.o. Podnikatelský sektor 
nad 250 zaměstnanců: 1. místo – Mondi Štětí, 
a.s. Podnikatelský sektor nad 1000 zaměstnan-
ců: 1. místo – AGC Flat Glass Czech a.s. Veřejný 
sektor – obce: 1. místo – Město Litoměřice. Ve-
řejný sektor – ostatní: 1. místo – Ústecká komu-
nitní nadace. ■
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Krušnohorský rozhlas Teplice - Šanov 
Teplická rozhlasová stanice pracující 

několik let po druhé světové válce na tehdy 
obvyklých středních vlnách má vlastně svo-
jí prehistorii. V roce 1925, tedy pouhé dva 
roky po zahájení vysílání pražského Radio-
žurnálu, založili tepličtí sociální demokraté 
tzv. Freier Radiobund (Svobodný rozhlasový 
svaz) a to za účelem vysílání pro německy 
hovořící dělnictvo. Svaz měl kvůli možnosti 
silnějšího působení na centrální státní orgá-
ny svojí pobočku i v Praze. Podobné sna-
hy se objevily v řadě dalších měst severo-
západních Čech, kupř. v Liberci, Ústí n. L.  
a Karlových Varech. Veškeré snažení o zří-
zení příslušné rozhlasové stanice však vlivem 
řady okolností skončilo neúspěšně a násled-
né válečné události přinesly všeobecně jiné 
starosti.

Zvyšující se aktivita spojeneckého letec-
tva a průběh front daly v posledních měsí-
cích války vzniknout v rámci civilní obrany  
v řadě hospodářsky významných oblastí tzv. 
letecké hlásky. Ty byly vybavené armádní-
mi vysílači určenými ke včasnému varování 
civilního obyvatelstva prostřednictvím běž-
ných rozhlasových přijímačů v domácnos-
tech. V Teplicích se jedna ze dvou hlásek 
nacházela ve věži bývalého hotelu Imperá-
tor, což byla svými 7 patry jedna z nejvyš-
ších budov ve městě. Vysílač hlásící se mezi 
hlášeními pravidelným tlukotem metrono-
mu obsluhoval nižší důstojník Wehrmachtu 
Friedrich Linhart, v civilu původně technik 
hamburské rozhlasové stanice. Za podob-
ných okolností fungovala stejná služba sou-
sedním Ústí n. L. a s ohledem obří chemic-
ký kombinát, jenž byl častým cílem náletů, 
pravděpodobně i v blízkém Mostě.

České správní orgány napadlo bezpro-
středně po osvobození chaotickou situaci 
ve městě, navíc prohloubenou živelným 
pohybem různých etnik a sociálních skupin 
převalujících se střední Evropou — řešit akti-
vací výše zmíněné vysílací aparatury k posí-
lení informovanosti a organizace života v re-
gionu. Vysílač byl přestěhován do 2. patra 
staré radnice a jeho obsluhou byl pověřen 
původní zkušený technik, jenž se nacházel 
v postavení válečného zajatce. Zařízení 
bylo doplněno menším studiem, dvoutalířo-
vým gramofonem a později i těžkým cívko-
vým magnetofonem německého původu. 
Napříč „tržním“ náměstím byla natažena 
dlouhá jednodrátová a asi 15 m dlouhá 
dvoudrátová anténa typu T napnuta mezi 
stožáry instalovanými na střeše dvorního kří-
dla radnice, sloužícího původně jako okres-
ní vězení. Dnem 1. června 1945 tak mohlo 
začít pravidelné rozhlasové vysílání na vině  
292,5 m (frekvence 1.025 kHz) pod hrdým 
názvem „Krušnohorský rozhlas Teplice-Ša-
nov“.

Jedním z prvních ředitelů stanice byl 
jmenován Marcel Starý, jenž byl 15. 10.1947 
vystřídán JUDr. Arnou Dvořákovou. Drama-
turgem se stal Josef Jan Šindelář. U mikro-
fonu se mimo dvou posledně jmenovaných 
za ony 3 roky existence vysílače objevila 
řada osob, možno jmenovat — bez ohledu 
na úplnost a pořadí působení Miloše Pod-
lipného, Věru Budínovou Danielovou, Karla 
Synka, Marii Hájkovou, pana Nehybu, Fran-
tiška Bartáka a zřejmě i Soňu Vodičkovou. 
Technik Bedřich Linhart se v Teplicích usadil 
a k ruce měl pomocného technika Jose-
fa Fischera. Na provozu a údržbě studiové 
aparatury se později objevil i p. Bouška, kte-
rý této funkci setrval i po ukončení činnosti 
Krušnohorského rozhlasu. Maximální vykáza-
ný stav zaměstnanců stanice činil 12 osob, 
samozřejmě včetně techniků a předpoklá-
daných administrativních sil.

 Již rok po zahájení provozu bylo studio 
i s vysílací technikou kvůli rozšíření prostor 
přesunuto do výše zmíněného dvorního 
křídla radnice. Alternativní vysílací časy se 
pohybovaly v rozmezí od 9. do 21. hodiny, 
šlo ale v podstatě o 2 či 3 separátní vstu-
py, přerušované vysílacím klidem. Každé-
mu zahájení vysílacího bloku předcházela 
znělka, využívaná i po zrušení stanice při 
denních relacích pouličního rozhlasu. Signál 
Krušnohorského rozhlasu byl dobře slyšitelný  
i v Praze, což nutno posuzovat s hlediska 
faktu, že velký podíl lampových radiopři-
jímačů tvořily přímozesilující dvoulampo-
vky vybavené zpětnou vazbou. Jedno  
z poslechových hlášení o zachycení signálu  
ve večerní době došlo v té době až  z portu-
galského Lisabonu. Je zajímavé, že se naopak 
signál ze 17 km vzdálené ústecké stanice  
v Teplicích jevil jako slabý.

Nezávislou součástí teplické rozhlasové 
stanice, umožňující aktuelní sdělení omeze-
né na město, se stala rozsáhlá síť pouliční-
ho rozhlasu, vybudovaného bezprostředně 
po válce. Vysílání Krušnohorského rozhlasu 
si navzdory omezeným provozním mož-
nostem a v podstatě i krátkým vysílacím 
blokům získalo rychle oblibu veřejnosti. Tak 
tomu muselo být již pro těsné sepětí času  
a místa s posluchači. Tehdejší pečlivě vy-
tvářený program nelze srovnávat se systé-
mem dnes na VKV vysílajících komerčních 
stanic, soustřeďujících svoje celodenní pů-
sobení na nepřetržitý tok hudby, sporadic-
ky prokládané bezobsahovými monology 
„spíkrů“. Pokud výjimečně přispívají někte-
ré stanice do pořadu aktuelními zprávami, 
děje se tak často formou „extrakce“, až to 
vyvolává dojem, že to provozovatele stani-
ce zatěžuje. O důkladně připravovaných 
uměleckých, či odborných pořadech se 
dnešním soukromým stanicím ani nezdá, 
takže se na pásmu bez nadsázky projevují  
v podobě „akustického smogu“. Pisatel 
těchto řádků si za názorem stojí, neboť jako 
pamětník a kdysi i jako účastník vysílání 
může osobně srovnávat. Jenže je zřejmé, že 
je jiná doba... 

Studiový program Krušnohorského roz-
hlasu sestával vedle pravidelného regio-
nálního zpravodajství v besedách se zají-
mavými osobnostmi, soutěžních pořadech 
prostřednictvím telefonických kontaktů, od-
borných přednáškách na nejrůznější téma-
ta, literárních vsuvkách, pořadech poezie, 
denním vysílání pro slovenské posluchače, 
četbou pohádek pro děti, pravidelné hlíd-
ce pro ženy, studiových skečů v provede-
ní herců Krušnohorského divadla a občas  
i pražských umělců, dlících v lázních. Uvede-
né pořady střídala hudba, populární i vážná 
— z gramofonových desek, ale střídala se 
s živým vystoupením různých pěveckých  
a uměleckých souborů, sólových vystou-
pení zpěváků a hráčů na hudební nástroje. 
Oblíbená byla vystoupení kapel, jichž bylo 
v té době mnoho; studiové podmínky ne-
byly ale ideálního pro hostování větších hu-
debních těles, přičemž Krušnohorský rozhlas 
dle pamětníků provozoval údajně dokonce 
i vlastní 36-tičlenný orchestr, pročež byly 
pořady tohoto druhu realizovány prostřed-
nictvím nahrávacího studia gramofono-
vých desek. To sídlilo na Masarykově třídě, 
v domě, kde byla celá léta rybárna. Maji-
telem studia byl Ing. Gabriel a je zajíma-
vou perličkou, že několikadeskové soubory 
tehdy standardních desek měly studiově 
nahrána i úvodní hlášení, včetně uvádění 
jednotlivých skladeb hlasatelem. ■

FK Teplice - mfk karviná
22.10.2017 od 17:00 *

*termíny se mohou měnit v závislosti na TV přenosu

STAČÍ SI V NÁKUPNÍM CENTRU VZÍT NOVINY, PEČLIVĚ JE PŘEČÍST
A ODHALIT „NOVINÁŘSKOU KACHNU“, TJ. NEPRAVDIVÝ ČLÁNEK.

PO SPRÁVNÉM VYPÁTRÁNÍ BUDETE ZAŘAZENI DO SLOSOVÁNÍ O MRAŽENOU
KACHNU ZE SUPERMARKETU ALBERT. SVÉ TIPY ZASÍLEJTE NA: SOUTEZ@FONTANATEPLICE.CZ

VÍCE NA WWW.FONTANATEPLICE.CZ
A NA NAŠEM FACEBOOKU

VYHRAJ 
KACHNU

KAŽDÝ MĚSÍC
AKCE NOVIN FONTÁNA

„NOVINÁŘSKÁ KACHNA“

Teplice slaví premiérový titul 
O tom, jak se plní evropské sny, by mohl vyprávět prezident SK Bosnia Online 
EU Teplice Adnan Beganović. I když se Teplicím nepovedl začátek soutěže 
a do finále se dostali svěřenci Beganoviće s velkým štěstím, slaví titul mistra 
České republiky! 

V boji o zlato totiž dokázali porazit 
obhájce titulu – pražskou Ladronku. „Je to 
obrovský úspěch, moc jsme po poháru tou-
žili! Jsem na kluky nesmírně hrdý,“ dme se pý-
chou šéf teplického klubu SK Bosnia Online EU 
Adnan Beganović. Teplice pod vedením ka-
pitána Jiřího Barana po čtvrthodině hry vedly 
už 3:0, nakonec ale musely zlato vyválčit až  
v prodloužení. 

Po výhře 7:5 Teplice křepčily s pohárem, 
Ladronce zbyly oči pro pláč. Teplice si ligo-
vým titulem zajistily přímou účast v Lize mistrů, 
neboli Euro Winners Cup 2018. Teplice se le-
tos zúčastnily preliminary round Euro Winners 
Cup 2017, kde si připsaly i první výhru 6:3 nad 
Francouským celkem v této nejprestižnější ev-
ropské soutěži. Zkušenosti SK Bosnia Online EU 
Teplice stále více stoupají a mužstvo budí re-
spekt široko daleko za hranice České repub-

liky.
„Naše cíle jsou splněny. Premiérový titul 

vyvolal velké ovace, které mužstvu po právu 
náleží za odvedené výkony v letošní sezóně. 
Samozřejmě, že po postupu do finále jsme 
cítili naší šanci větší než kdykoliv dříve. Pevně 
doufám, že jsme našim fanouškům, přátelům 
a rodinám udělali radost a zároveň chci všem 
poděkovat za podporu v této mistrovské zlaté 
sezóně. Nejvíce jsem hrdý na to, že jsem se 
dožil podpory mého milovaného dvouletého 
syna Zlatana,“ říká prezident oddílu. 

Prezident teplického klubu Adnan Be-
ganović společně s kapitánem Jiřím Bara-
nem, nejlepším střelcem Superligy Davidem 
Černým a nejlepším brankářem Václavem 
Šlégrem navštíví Talk Show Fontána již tento 
měsíc. ■



Oblečeme Vásna podzimna podzim

BOSSINI
Chlapecká mikina
449 Kč

Fotografi e - oděvy ZLEVA | Triko 399 Kč, kalhoty 499 Kč| Mikina 599 Kč, kalhoty 499 Kč | Mikina 599 Kč, jeansy 949 Kč | Svetr 399 Kč, kalhoty 299 Kč 
                                               | Triko 449 Kč, bunda 1649 Kč, jeansy 799 Kč   VŠE BOSSINI
Fotografi e - obuv ZLEVA | 499 Kč | 819 Kč |1299 Kč  1099 Kč | 549 Kč | 1499 Kč  VŠE JOHN GARFIELD
 

TERRANOVA
Chlapecká bunda
989 Kč  689 Kč

BOSSINI
Chlapecké 
kalhoty
499 Kč

BENETTON
Dívčí vesta
899 Kč

TERRANOVA
Dívčí bunda
829 Kč  579 Kč

BOSSINI
Dívčí triko
299 Kč

BOSSINI
Dívčí 
kalhoty
599 Kč

JOHN GARFIELD
Dívčí obuv
819 Kč

BOSSINI
Pánská mikina
699 Kč

BOSSINI
Dámské jeansy
799 Kč

BOSSINI
Pánská bunda
1849 Kč

BOSSINI
Dámská mikina
1299 Kč

JOHN GARFIELD
Chlapecká obuv
503 Kč

BOSSINI
Pánské triko
399 Kč



POUZE V NC FONTÁNA .

  Exkluzivní trvalá sleva 30%. 
  Na dámskou, pánskou i dětskou kolekci.
  Na vše z původních cen!


